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مشكلاث طالباث السكن الجامعي والذور المقترح للخذمت 
 الاجتماعيت للتعامل معها

 الجامعي السكنطالباث  على مطبقت وصفيت دراست" 
 "الرياض بمذينت نىرة بنج عبذالرحمن الأميرة امعت بج

 

 اعذاد

 الفريخد.أمل بنج فيصل مبارك 
 وكيهح كهيح انخذيح الاخرًاعيح نهشإوٌ انرعهيًيح

 تدايعح الاييرج َىرج تُد عثذ انرحًٍ انًشاركأصرار خذيح انفرد 
 

 

 بحث مدعوم مو عمادة البحث العلمي بجامعة الاميرة نورة بهت عبدالرحمو
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Due to the large role played by the university cities in the care of female expatriates who need care in general and 

social welfare in particular. This study aimed to determine the students of university housing problems (academic,  

social, and psychological) of residents with housing, who reached (227) students went to their stay in the 

residence for at least two semesters , This study belongs descriptive studies, depended on social survey method 

through a few sample non-probability (intentional) and through the identification of special conditions for the 

selection of the students sample of the university housing female students at Princess Nora Bint Abdulrahman 

University in Riyadh. 

Was reached a proposed role of social work in dealing with these problems to overcome it and ensure the stability 

of female students, the perception was based on a science basis which leads to the activation of the professional 

practice role of the social worker in the face social, psychological and academic problems for the university 

housing female students at Princess Nora University, and that through research findings and previous studies 

relied upon by the study, which emphasizes the importance of the profession role in dealing with these female 

students.  

The study Reached following results: 

First: The study results associated with the social problems: 

A. The problems of the relationship with social workers in Housing: 

- Lack of consultation with social workers at the own students problems 

- Lack of interest of social workers to identify tendencies The Hobbies students 

- Non- social workers keen to listen to students and Discussion them 

- Lack of social workers interest to implementation The social activities The cultural programs 

- social workers discourage the students to express their own view. 

B. The problems of the relationship with colleagues in Housing: 

- Dealing with colleagues accommodation for the university and the difficulty consulted in some of the problems 

- an inability to make friends with her colleagues The dependence on them in some situations 

- Differences with colleagues in the customs and traditions 

Second: the study results associated with the psychological problems: 

- Lack of a sense of family atmosphere within the housing 

- Emotional situation and mood fluctuation since the entry of housing 

- Fear of the future 

- The feeling of isolation and sit alone The pull away from the others. 

Third, the study results associated with academic problems: 

- not available student academic services to housing 

- The difficulty of obtaining university book 

- Not to take advantage of the faculty academic guidance 

- Frequent duties and assignments weekly 

- Difficult to understand some courses 

- an inability to organize time
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 :انذراصح يشكهحأولًا:
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   ثثاخ أداج انذراصح :

α

  
عدد  محاور الإستبانة

 العبارات
ثبات 
 المحور

 017.0. 71 انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي

 0.2.7. 71 انًشكلاخ انُفضيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي

خ 
لا

شك
انً

عيح
خرًا

لا
ا

 

 3...0. 71 الاخرًاعياخ في انضكٍ الأخصائياخيشكلاخ انعلاقح يع 

 01101. 71 يشكلاخ انعلاقح يع انزييلاخ في انضكٍ

 0.3.2. 71 انًشكلاخ يع الأصرج

 2..01. 7. انثثاخ انعاو

5- 
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 ذحهيم َرائح انذراصح وذفضيرها:ثايُاً:

 :يفرداخ عيُح انذراصح انُرائح انًرعهقح تىصف 
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 انُضثح انركرار 

 انذراصح : ترضاؤلاخانُرائح انًرعهقح رض ويُاقشح ع

 ؟ انًشكلاخ الاكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعيالاول : يا  انرضاؤل
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 ؟ نطانثاخ انضكٍ اندايعي انُفضيحانًشكلاخ : يا  انثاَي انرضاؤل
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 ؟ نطانثاخ انضكٍ اندايعي الاخرًاعيحانًشكلاخ انثانث : يا  انرضاؤل

 الاخرًاعياخ في انضكٍ الأخصائياخأ / يشكلاخ انعلاقح يع 
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 ب / يشكلاخ انعلاقح يع انزييلاخ في انضكٍ
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 الاصرج/ يشكلاخ انعلاقح يع  ج
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 انُرائح انًرعهقه تانعلاقاخ الارذثاطيه تيٍ يرغيراخ انذراصه

 عط انًرغيراخ يُها:انرضاؤل انراتع:يانعلاقح تيٍ انًشكلاخ الاخرًاعيح وت

 انعلاقح تيٍ انًشكلاخ الاخرًاعيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وانذخم انشهري نلأصرج 4-1

 

 انعلاقح تيٍ انًشكلاخ الاخرًاعيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وانررذية تيٍ أفراد الأصرج4-2

 انرضاؤل انخايش:يانعلاقح تيٍ انًشكلاخ انُفضيح وتعط انًرغيراخ ويُها:

 وانكهيحانًشكلاخ انُفضيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي انعلاقح تيٍ  5-1

  ( فأقم0.1.** دال عُذ يضرىي دلانح )
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 انفروق تاخرلاف يرغير انرخصص: 

 انًشكلاخ انُفضيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وانررذية تيٍ أفراد الأصرجانعلاقح تيٍ  5-2

 

 ها:انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وتعط انًرغيراخ ويُنعلاقح تيٍ ا اانرضاؤل انضادس:ي

 انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وذعهيى الأبانعلاقح تيٍ  6-1

 انفروق تاخرلاف يرغير ذعهيى الأب:  
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 وذعهيى الأوانًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي انعلاقح تيٍ  6-2

 انفروق تاخرلاف يرغير ذعهيى الأو:  
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                                                                                                         فأقم 0.1. يضرىي عُذ دانح فروق **

 قمفأ 0.5. يضرىي عُذ دانح فروق *

 

 

 

 الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي ويهُح الأب انعلاقح تيٍ انًشكلاخ 6-3

 انفروق تاخرلاف يرغير يهُح الأب:  
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 الأو :انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي ويهُح انعلاقح تيٍ  6-4

 

 انفروق تاخرلاف يرغير يهُح الأو: 
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 عُذ دانح فروق *                                                           فأقم 0.1. يضرىي عُذ دانح فروق **

  فأقم 0.5. يضرىي

 

 

 

 أهى َرائح انذراصح:ذاصعاً:

 ؟ انًشكلاخ الاكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعيالاول : يا  انرضاؤل

 

 

  ؟ نطانثاخ انضكٍ اندايعي انُفضيحانًشكلاخ انثاَي : يا انرضاؤل 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 ؟ نطانثاخ انضكٍ اندايعي الاخرًاعيحانًشكلاخ انثانث : يا انرضاؤل 

 الاخرًاعياخ في انضكٍ الأخصائياخأ / يشكلاخ انعلاقح يع 

 ب / يشكلاخ انعلاقح يع انزييلاخ في انضكٍ :
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 :ج / يشكلاخ انعلاقح يع الاصرج 

 

 

 وتعط انًرغيراخ يُها:انرضاؤل انراتع:يانعلاقح تيٍ انًشكلاخ الاخرًاعيح 

 انًشكلاخ الاخرًاعيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وانذخم انشهري نلأصرجانعلاقح تيٍ  4-1

 اندايعي وانررذية تيٍ أفراد الأصرجانًشكلاخ الاخرًاعيح نطانثاخ انضكٍ انعلاقح تيٍ  4-2

 انرضاؤل انخايش:يانعلاقح تيٍ انًشكلاخ انُفضيح وتعط انًرغيراخ ويُها:

 وانكهيحانًشكلاخ انُفضيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي انعلاقح تيٍ  5-1

 انفروق تاخرلاف يرغير انرخصص:

 نطانثاخ انضكٍ اندايعي وانررذية تيٍ أفراد الأصرجانًشكلاخ انُفضيح انعلاقح تيٍ  5-2

 وتعط انًرغيراخ ويُها:انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي نعلاقح تيٍ ا اانرضاؤل انضادس:ي
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 انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وذعهيى الأبانعلاقح تيٍ  6-1

 انفروق تاخرلاف يرغير ذعهيى الأب: 

 انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي وذعهيى الأوانعلاقح تيٍ  6-2

 انفروق تاخرلاف يرغير ذعهيى الأو: 

 

 

 

 انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي ويهُح الأبانعلاقح تيٍ  6-3

 انفروق تاخرلاف يرغير يهُح الأب:  

 ويهُح الأو :انًشكلاخ الأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ اندايعي انعلاقح تيٍ  6-4

 انفروق تاخرلاف يرغير يهُح الأو: 

 

 
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 

انذور انًقررذ نهخذيح الاخرًاعيح في يىاخهح انًشكلاخ الاخرًاعيح وانُفضيح والأكاديًيح نطانثاخ انضكٍ 

 اندايعي

 

 

 
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 
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 عاشراً:ذىصياخ انذراصح :
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- 

- 

- 
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- 
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